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Nr 51.

Kungl. Maj:ts proposition till riksdagen angående anslag till om- 
och tillbyggnadsarbeten vid småskoleseminariet i 
Lycksele; given Stockholms slott den 28 januari

Kungl. Majit vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag av stats
rådsprotokollet över ecklesiastikärenden för denna dag, föreslå riksdagen att 
bifalla det förslag, om vars avlåtande till riksdagen föredragande departements
chefen hemställt.

GUSTAF.
Gösta Bagge.

Utdrag av protokollet över ecklesiastikärenden, hållet inför Hans 
Majit Konungen i statsrådet å Stockholms slott den 
28 januari 1944-

Närvarande:
Statsministern Hansson, ministern för utrikes ärendena Gunther, stats

råden Pehrsson-Bramstorp, Wigforss, Möller, Sköld, Eriksson,
Quensel, Bergquist, Bagge, Andersson, Domö, Rosander, Gjöres,
Ewerlöf, Rubbestad.
Chefen för ecklesiastikdepartementet, statsrådet Bagge, anför följande.
I 1944 års statsverksproposition (Kapitalbudgeten, bilaga 6, punkten 7) 

har Kungl. Majit föreslagit riksdagen att, i avbidan på den proposition i ämnet, 
som kunde varda riksdagen förelagd, till Om- och tillbyggnadsarbeten vid 
småskoleseminariet i Lycksele för budgetåret 1944/45 beräkna ett investe- 
ringsanslag av 408 000 kronor.

Jag anhåller att nu ånyo få anmäla denna anslagsfråga.
På beredskapsstat för budgetåret 1938/39 upptogs ett förskottsanslag av 

181 000 kronor till ny- och ombyggnadsarbeten vid vissa folk- och småskole- 
seminarier, varav ett belopp av 26 000 kronor avsåg tillbyggnad för skolkök 
och elevrum vid småskoleseminariet i Lycksele. Därjämte anvisades på riks- 
staten för samma budgetår under kapitalbudgeten ett reservationsanslag av 
431 000 kronor till ny- och tillbyggnadsarbeten vid vissa folk- och småskole- 
seminarier, av vilket ett belopp av 13 000 kronor avsågs för uppgörande av 
byggnadsplaner m. m. för nämnda på beredskapsstat upptagna byggnads
arbeten.

Enligt beslut vid 1943 års riksdag skall seminariet i Lycksele från och med 
innevarande budgetår på grund av behovet av ökad examinationskapacitet vid

Bihang till riksdagens protokoll 1911. 1 sami. Nr 61. 1



2

småskoleseminarierna omorganiseras från treårigt enkelseminarium till två
årigt dubbelseminarium. Såsom av propositionen 1943: 142 framgår, anförde 
skolöverstyrelsen i samband med framläggande av förslag till nämnda omor
ganisation, att vissa byggnadsarbeten ovillkorligen måste utföras vid semi
nariet, örn det skulle bli möjligt att genomföra seminariets förändring till 
dubbelseminarium. I anslutning härtill framhöll byggnadsstyrelsen, att tidi
gare upprättade principritningar till utvidgning av skolköket borde omarbetas 
med hänsyn till omorganisationen och att utredning borde göras örn de arbe
ten, som i övrigt erfordrades. I propositionen föreslogs, att för utredning rö
rande de behövliga byggnadsarbetena vid seminariet skulle få tagas i anspråk 
resterande belopp av förutnämnda för budgetåret 1938/39 anvisade reserva
tionsanslag. Häremot förklarade riksdagen sig icke ha något att erinra.

Genom beslut den 30 juni 1943 anbefallde Kungl. Maj:t byggnadsstyrelsen 
att i samråd med skolöverstyrelsen verkställa utredning rörande erforderliga 
byggnadsarbeten vid seminariet i Lycksele.

Beträffande lokalbehovet har skolöverstyrelsen anfört bland annat följande.
Förutom behovet av utvidgning och modernisering av skolköket samt ut

vidgning av elevhushållets utrymme föreligger sedan länge behov av en sam
lingssal. Riksdagens år 1940 samlade revisorer hade konstaterat denna brist 
vid sitt besök i Lycksele, liksom också bristen på tillräckligt utrymme i elev
hushållets och skolkökets lokaler. Ehuru revisorerna på grund av rådande 
krisförhållanden icke velat omnämna dessa bristfälligheter i sin berättelse, 
uttalade revisorernas ordförande dock i skrivelse till seminariets rektor revi- 
txrernas förväntan, att när möjligheter gåves åtgärder skulle vidtagas för 
bristfälligheternas avhjälpande. Det nu nämnda behovet av lokalutvidgning 
kommer enligt skolöverstyrelsens mening att göra sig ännu starkare gällande, 
sedan seminariet förändrats till dubbelseminarium. Samlingssalen behöves 
även som skrivsal och musiksal.

Ändringen av seminariets organisation medför vidare en utökning av an
talet klasser ej blott i själva seminariet utan även i dess övningsskola. Med 
hänsyn härtill och då lärosalar för manlig och kvinnlig slöjd samt överspel- 
ningsrum för närvarande saknas, finner överstyrelsen seminariet vara i behov 
av följande nya lokaler, nämligen ett klassrum för seminariet och ett klass
rum för övningsskolan, lärosalar för manlig och kvinnlig slöjd samt ett över- 
spelningsrum. Dessutom är önskvärt med ytterligare ett materielrum. Här
jämte bör rektorsexpeditionen erhålla en rymligare lokal och ett mera tillfreds
ställande läge i seminariebyggnaden. Den nuvarande rektorsexpeditionen är 
inrymd i ett rum i övre våningen av elevhushållets byggnad och ligger 
sålunda helt skild från undervisningslokalerna. Rummet är synnerligen litet 
och trångt och utan nödiga arkivutrymmen samt tjänar samtidigt som arbets
rum för rektors skrivbiträde.

Med skrivelse den 11 december 1943 har byggnadsstyrelsen framlagt förslag 
till örn- och tillbyggnad av seminariet. Förslaget innebär — enligt av Gustaf 
Birch-Lindgrens arkitektkontor uppgjorda, den 8 december 1943 dagtecknade 
ritningar — huvudsakligen uppförande av en tillbyggnad, förenad med den 
befintliga seminariebyggnaden genom en övertäckt gång. Kostnaderna för 
byggnadsföretaget ha beräknats till 408 000 kronor, varav ett belopp av 8 000 
kronor avser utökning av seminarietomten. Byggnadsstyrelsen har anfört i 
huvudsak följande.
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Den genom byggnadsstyrelsen verkställda utredningen Ilar givit vid han
den, att de enligt skolöverstyrelsens mening erforderliga nya och utökade loka
lerna nödvändiggöra en tillbyggnad av sådana mått, att den icke kan rymmas 
mom den nuvarande seminarietomten. Enligt det upprättade förslaget skulle 
tillbyggnaden uppföras norr om den nuvarande seminariebyggnaden och för
enas med denna medelst en övertäckt gång men i övrigt vara fristående, vil- 
ket ur eldfaresynpunkt är önskvärt, då hela komplexet är uppfört i trä. Större 
delen av den salunda föreslagna tillbyggnaden skulle komma att ligga utanför 
seminarietomten, och därför förutsätter förslagets genomförande, att erforder
lig mark kan för ändamålet förvärvas. Den mark varom här är fråga ä°es 
gemensamt av Lycksele köping och Lycksele socken, från vilkas sida något 
hinder icke torde möta att få förvärva erforderlig mark, omkring 4 000 
kvadratmeter. Priset härför torde icke bli högre än 2 kronor per kvadratmeter 
och köpeskillingen skulle således uppgå till omkring 8 000 kronor.

Enligt det upprättade förslaget skulle i tillbyggnaden inrymmas samtliga i 
skolöverstyrelsens lokalprogram angivna lokaler utom rektorsexpedition och 
oyerspelmngrum. Souterrängvåningen i tillbyggnaden inrymmer i ett lägre 
plan slöjdsal för pojkar och pannrum samt på en något högre nivå samlings
salen, soiner avsedd för 275 personer, jämte entré, kapprum, toaletter m. m. 
Bottenvåningen, vilken förenas med huvudbyggnaden genom den övertäckta 
gången, innehaller tre1 klassrum med tillhörande korridor och materiel rum. 
Den översta våningen inrymmer skolkök med biutrymmen, rum för kvinnlig 
slöjd samt ett mindre hemvårdsrum, allt med tillhörande korridor.

Vad beträffar de befintliga byggnaderna skola enligt förslaget vissa om
byggnadsarbeten där verkställas. Salunda skall i huvudbyggnadens södra del 
inredas rektorsexpedition med skriv- och väntrum m. m. samt i byggnadens 
vind ett överspelningrum. Inom övre våningen i elevflygeln, där rektorsexpe- 
ditionen för närvarande är inrymd, inredes i stället ett elevrum och i botten
våningen förändras det nuvarande skolköket till kök för elevhushållet, medan 
dess nuvarande kök anordnas till serverings- och diskrum. I samband härmed 
ökas höjden i elevmatsalen något.

Kostnaderna för genomförande av ifrågavarande förslag ha inom byggnads
styrelsen beräknats på följande sätt:
Tillbyggnad ................................................................................ kronor 217 000
Ombyggnadsarbeten ................................................................... » 37 qoo
Värme- och ventilationsanordningar, vatten- och avloppsled

ningar samt sanitetsteknisk installation (inberäknat ut
ökning av pannrum samt yttre ledningar) ...................... » 87 000

Elektriska installationer ............................................................. » 25 000
Ritningar, kontroll och administration samt oförutsedda ut

gifter ..................................................................................  » 34 000
Summa kronor 400 000.

Inberäknat kostnaden för tomtförvärv skulle sålunda för ifrågavarande 
ändamål krävas ett sammanlagt belopp av 408 000 kronor.

Skolöverstyrelsen har i skrivelse till byggnadsstyrelsen förklarat sig icke lia 
något att erinra beträffande ritningarna.

Sedan ritningarna emellertid därefter under hand tillställts skolöverstyrelsens 
hyggnadssakkunniga biträde flir granskning, har denne i promemoria elen 22 
januari 1044 framställt vissa detaljanmärkningar beträffande byggnadsför- 
slaget.

1 Del ena ersätter ett befintligt klassrum, i vilket rcktorsexpeditionen skall inrymmas.
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Departe
mentschefen.

Småskoleseminariet i Lycksele står under ombildning från treårigt enkel
seminarium till tvåårigt dubbelseminarium. De nuvarande lokalutrymmena 
äro i vissa hänseenden för knappt tilltagna redan för hittillsvarande organisa
tion och bli det i än högre grad genom omorganisationen. Sedan länge har 
vid seminariet förelegat behov av en samlingssal samt bättre utrymmen för 
skolköket och elevhushållet. Vidare saknas lärosalar för slöjd samt överspel- 
ningsrum. På grund av seminariets utvidgning erfordras två nya klassrum. 
Det föreliggande förslaget till örn- och tillbyggnad, vilket upprättats av bygg
nadsstyrelsen i samråd med skolöverstyrelsen, tillgodoser behovet av nya 
lokaler ävensom behovet av rymligare och bättre belägna lokaler för rektors- 
expeditionen. Jag har icke funnit anledning till någon väsentlig erinran mot 
förslaget och anser mig därför böra tillstyrka, att det lägges till grund för 
de erforderliga byggnadsarbetena. Vissa av överstyrelsens byggnadssakkun- 
niga biträde framställda detaljanmärkningar torde böra beaktas vid bygg
nadsföretagets utförande.

Enligt föreliggande ritningar skola lokalerna utökas främst med en fristå
ende byggnad, förenad med den nuvarande seminariebyggnaden genom en 
täckt gång. För att förslaget skall kunna genomföras, erfordras en utvidgning 
av seminarietomten. I det av byggnadsstyrelsen äskade anslaget, 408 000 kro
nor, har inräknats ett belopp av 8 000 kronor för inköp av erforderlig mark 
från Lycksele köping och socken för ett pris av 2 kronor per kvadratmeter. 
Förhandlingar pågå emellertid om jämkning av villkoren för marköverlåtelsen. 
Enligt vad jag under hand inhämtat torde eventuella kostnader för mark
förvärvet kunna rymmas inom ett anslag av 400 000 kronor.

För om- och tillbyggnadsarbetena vid seminariet torde för nästa budgetår 
böra anvisas ett kapitalinvesteringsanslag av 400 000 kronor. Jag erinrar, att 
i årets statsverksproposition förutsatts, att intagning skall ske i seminariets 
båda tvååriga linjer höstterminen 1945. Det är därför angeläget, att byggnads
arbetena komma till utförande så snart ske kan.

Jag hemställer således, att Kungl. Majit måtte föreslå riksdagen
att till Örn- och tillbyggnadsarbeten vid småskoleseminariet 

i Lycksele för budgetåret 1944/45 å kapitalbudgeten under 
rubrik Statens allmänna fastighetsfond anvisa ett investe- 
ringsanslag av ............................................  kronor 400 000.

Med bifall till denna av statsrådets övriga ledamöter bi
trädda hemställan förordnar Hans Majit Konungen, att pro
position av den lydelse, bilaga vid detta protokoll utvisar, 
skall avlåtas till riksdagen.

Ur protokollet:
Gösta Malmberg.
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